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Protokół Nr XXII/ 2020 
z Sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 29 października 2020 r. 
 

 
XXII Sesję Rady Powiatu w Kluczborku w trybie zdalnym otworzył  

o godz. 1400  Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Olech, który przywitał wszystkich 
radnych oraz osoby obecne na sali. 
Przewodniczący stwierdził, że w dniu dzisiejszym  podejmowane uchwały będą prawomocne, 
gdyż obecnych na dzisiejszej sesji jest 17 radnych. 
 
 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad: 
 
Porządek obrad: 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
1.2/zatwierdzenie porządku obrad, 
1.3/zatwierdzenie protokołu z XXI Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  
2.Podjęcie uchwał:  
2.1/zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2020, 
2.2/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
2.3/ w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zwrotu darowizny nieruchomości Skarbu Państwa, 
2.4/ zmieniająca Uchwałę w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2020 rok, 
2.5/ w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Powiatu Kluczborskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2021”. 
3. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2020 roku wraz z informacją 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Kluczborskiego z uwzględnieniem 
Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2020 
roku. 
4.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  
od 11.09.2020  r. do 01.10.2020 r. 
5.Wolne wnioski. 
6.Zamknięcie obrad. 
 

Kolejno głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który odniósł się do punktu  
3 porządku obrad. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu dotycząca sprawozdania 
z wykonania budżetu za I półrocze 2020 r. dopiero niedawno dotarła do Starostwa, nie było 
możliwości, by Komisje mogły opinię, która jest pozytywna omówić na swoich 
posiedzeniach. Pan Starosta zawnioskował, aby punkt 3 w całości dotyczący informacji  
z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2020 roku wraz z informacją o kształtowaniu się  
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Kluczborskiego usunąć z porządku obrad. Ten 
punkt byłby procedowany na kolejnej Sesji Rady Powiatu, by dać radnym możliwość 
dokładnego zapoznania się z opinią i omówienia jej na komisjach.  

Kolejno Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pana Starosty o wycofanie  
z porządku obrad punktu 3. 
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Wyniki imienne:  
ZA (16) Marcin Michalski, Maciej Sitek, Celina Zając, Jakub Goliński, Artur Nowak, 

Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Jarosław Przybył, Damian Buła, Teresa Wróbel, Andrzej 
Olech, Zdzisław Pelc, Mariusz Pieńkowski, Ryszard Okaj, Magdalena Durecka, Robert 
Wietrzyk  

PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  
Piotr Pośpiech  
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
 
Kolejno Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie: 
 

Porządek obrad: 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
1.2/zatwierdzenie porządku obrad, 
1.3/zatwierdzenie protokołu z XXI Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  
2.Podjęcie uchwał:  
2.1/zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2020, 
2.2/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
2.3/ w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zwrotu darowizny nieruchomości Skarbu Państwa, 
2.4/ zmieniająca Uchwałę w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2020 rok, 
2.5/ w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Powiatu Kluczborskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2021”. 
3.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  
od 11.09.2020  r. do 01.10.2020 r. 
4.Wolne wnioski. 
5.Zamknięcie obrad. 

 
 
Wyniki imienne:  
ZA (17) Wojciech Smolnik, Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Jakub Goliński, Lesław 

Czernik, Magdalena Durecka, Artur Nowak, Marcin Michalski, Piotr Pośpiech, Jarosław 
Przybył, Ryszard Okaj, Celina Zając, Damian Buła, Mariusz Pieńkowski, Zdzisław Pelc, 
Teresa Wróbel, Andrzej Olech  

PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
 

 
Do punktu 1.3 porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił radnym protokół z XXI Sesji Rady Powiatu  
w Kluczborku. Radni nie wnieśli uwag i zatwierdzili protokół w głosowaniu.  

 
Wyniki imienne:  
ZA (16) Maciej Sitek, Jakub Goliński, Marcin Michalski, Celina Zając, Artur Nowak, Damian 
Buła, Lesław Czernik, Ryszard Okaj, Teresa Wróbel, Magdalena Durecka, Wojciech 
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Smolnik, Robert Wietrzyk, Jarosław Przybył, Zdzisław Pelc, Andrzej Olech, Mariusz 
Pieńkowski  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  
Piotr Pośpiech  
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 

 
Do punktu 2.1  porządku obrad 

Kolejno Przewodniczący przedstawił radnym projekt w sprawie zmiany  
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2020. Głos w tym 
punkcie zabrał Pan Starosta, który zgłosił autopoprawkę Zarządu Powiatu z dnia 28 
października 2020 r. do projektu uchwały Rady Powiatu w Kluczborku zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2020. Następnie głos zabrała 
Pani Anna Szczygieł - Zastępca Skarbnika, która omówiła zgłoszoną autopoprawkę. 
Autopoprawka zostaje wprowadzona w związku z otrzymaniem wniosku od Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku o zwiększenie planu wydatków  
w kwocie 970,40 zł na zabezpieczenie 10% udziału samorządu powiatowego w kosztach 
działania WTZ na realizację „Programu wyrównywania różnic między regionami III”  
w obszarze D, wniosku od Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Kluczborku na 
zwiększenie dochodów i wydatków z tytułu otrzymanej darowizny oraz wykonania usługi 
wynajmu Sali i samochodu, oraz ze względu na wniosek Dyrektora Centrum Kształcenia 
Zawodowego w Kluczborku na zwiększenie dochodów i wydatków z przeznaczeniem na 
wynagrodzenia w jednostce w związku ze zwiększeniem dochodów z tytułu odpłatności za 
kurs w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych.  

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie nad wprowadzeniem autopoprawki do 
projektu uchwały: 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Jarosław Przybył, Artur Nowak, 
Andrzej Olech, Ryszard Okaj, Magdalena Durecka, Lesław Czernik, Zdzisław Pelc, Mariusz 
Pieńkowski.  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)  
Jakub Goliński, Piotr Pośpiech, Damian Buła, Marcin Michalski, Celina Zając, Teresa Wróbel 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
 
Następnie wobec braku zapytań Przewodniczący zarządził głosowanie nad przedstawionym 
projektem uchwały wraz z autopoprawką: 

Wyniki imienne:  
ZA (11) Maciej Sitek, Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Andrzej Olech, Magdalena 
Durecka, Artur Nowak, Mariusz Pieńkowski, Lesław Czernik, Jarosław Przybył, Ryszard 
Okaj, Zdzisław Pelc  
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PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)  
Marcin Michalski, Celina Zając, Jakub Goliński, Piotr Pośpiech, Damian Buła, Teresa Wróbel 
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
 

Radni podjęli w głosowaniu Uchwałę Nr XXII/176/2020 zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2020. 

 
Do punktu 2.2 porządku obrad 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Radni nie wnieśli zapytań do projektu a wszystkie projekty były już omawiane na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Powiatu w Kluczborku. Przewodniczący zarządził 
głosowanie. 
 
Wyniki imienne:  
ZA (10) Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Maciej Sitek, Artur Nowak, Mariusz 
Pieńkowski, Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Zdzisław 
Pelc  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) Jakub Goliński, Celina Zając, Magdalena Durecka, Marcin 
Michalski, Damian Buła, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech  
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XXII/177/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 
 
 

Do punktu 2.3 porządku obrad 
Następnie przedstawiony został projekt w sprawie wyrażenia zgody dokonanie zwrotu 
darowizny nieruchomości Skarbu Państwa. O głos poprosił radny Piotr Pośpiech, który 
zapytał, czy Wojewoda Opolski w jakikolwiek sposób wnioskował o zwrot tej nieruchomości, 
bądź czy odwołał darowiznę? Pan Starosta odpowiedział, że ta nieruchomość w dalszym 
ciągu będzie pozostawała w zarządzie Powiatu, bo jest to nieruchomość należąca do Skarbu 
Państwa. Ta nieruchomość ówcześnie została darowana Powiatowi w celu budowy mieszkań 
chronionych. Odwołanie darowizny nie oznacza, że ta nieruchomość zostanie przekazana do 
Wojewody i Powiat nie będzie miał z nią nic wspólnego. W obecnej sytuacji nie ma 
możliwości, by realizować zadania z zakresu mieszkań chronionych. Jest jakieś 
zainteresowanie tą nieruchomością kadry medycznej, ale zbyt wcześnie, by mówić  
o jakichkolwiek szczegółach. Następnie radny Piotr Pośpiech zapytał, czy było jakieś 
wezwanie ze strony Wojewody do zwrotu tej nieruchomości? Jeżeli Wojewoda nie wzywał 
Powiatu do zwrotu tej nieruchomości ani nie odwołał darowizny to znaczy, że Powiat  
z własnej inicjatywy oddaje nieruchomość na Skarb Państwa. To już nie będzie własność 
Powiatu. Nie będzie można swobodnie tą nieruchomością dysponować  a w przypadku jej 
zbycia pieniądze zasilą budżet Państwa, a nie budżet Powiatu. Radny Piotr Pośpiech 
powiedział, że warto byłoby nie przegłosowywać tej uchwały. Program postępowania 
naprawczego w Powiecie Kluczborskim ma się skończyć w przyszłym roku i ta nieruchomość 
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może poczekać na lepsze czasy i posłużyć do fajnej inwestycji. Pan Starosta powiedział, że 
jeśli nie uda sprzedać się tej nieruchomości to powróci do tego tematu. W obecnej sytuacji 
patrząc na finanse oraz na stan tej nieruchomości nie ma możliwości, by zrobić tam 
mieszkania chronione. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że być może powrócimy do tego 
tematu, jednak wtedy Powiat nie będzie już właścicielem tej nieruchomości. Jedną 
nieruchomość oddamy Wojewodzie, a drugą Gminie Kluczbork. Radny stwierdził, że nie wie, 
czy jest to racjonalna gospodarka mieniem Powiatu. Pan Starosta odpowiedział, że  
w przypadku sprzedaży tej nieruchomości, część środków, ok. 50% wpłynie również do 
budżetu Powiatu. Wartość tej nieruchomości wynosi ok. 30 tys. zł. W związku z brakiem 
innych pytań Przewodniczący poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie: 
 
Wyniki imienne:  
ZA (9)  
Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Andrzej Olech, 
Ryszard Okaj, Zdzisław Pelc, Mariusz Pieńkowski, Artur Nowak  
PRZECIW (3)  
Marcin Michalski, Damian Buła, Piotr Pośpiech  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)  
Jakub Goliński, Celina Zając, Maciej Sitek, Magdalena Durecka, Teresa Wróbel  
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
 
Radni w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr XXII/178/2020 w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie zwrotu darowizny nieruchomości Skarbu Państwa. 

 
Do punktu 2.4 porządku obrad 

Kolejno Przewodniczący przedstawił radnym kolejny projekt uchwały. Radni nie wnieśli 
uwag i zapytań i w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr XXII/179/2020 zmieniającą uchwałę  
w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Osób 
Niepełnosprawnych na 2020 rok.  
 
Wyniki imienne:  
ZA (17)  
Artur Nowak, Andrzej Olech, Wojciech Smolnik, Ryszard Okaj, Jakub Goliński, Lesław 
Czernik, Magdalena Durecka, Marcin Michalski, Celina Zając, Damian Buła, Maciej Sitek, 
Zdzisław Pelc, Robert Wietrzyk, Teresa Wróbel, Jarosław Przybył, Piotr Pośpiech, Mariusz 
Pieńkowski  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 

 
Do punktu 2.5 porządku obrad 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do punktu 2.5 z porządku obrad. Radni nie wnieśli 
zapytań do przedstawionego projektu uchwały i Przewodniczący zarządził głosowanie: 
 
Wyniki imienne:  
ZA (16) 
Jakub Goliński, Maciej Sitek, Celina Zając, Robert Wietrzyk, Marcin Michalski, Artur 
Nowak, Jarosław Przybył, Magdalena Durecka, Andrzej Olech, Mariusz Pieńkowski, 
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Wojciech Smolnik, Lesław Czernik, Damian Buła, Ryszard Okaj, Zdzisław Pelc, Teresa 
Wróbel  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  
Piotr Pośpiech  
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
 
Radni podjęli Uchwałę Nr XXII/180/2020 w sprawie uchwalenia „Rocznego programu 
współpracy Powiatu Kluczborskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  
o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2021”. 
 
 

Do punktu 3 porządku obrad 
Kolejno Przewodniczący Rady przeszedł do omówienia  sprawozdania z działalności  
Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres od 11.09.2020 r. do 01.10.2020 r.  Głos  zabrał 
radny Piotr Pośpiech, który odniósł się do posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 16 września 
2020 r. Radny odniósł się do punktu z posiedzenia, który dotyczył zmian w arkuszu w MDK 
w Kluczborku.  Wiele osób w MDK pracuje w niepełnym wymiarze czasu pracy. Zabrano im 
po kilka godzin. Ponoć warunkiem zmiany tego stanu rzeczy było zrekrutowanie większej 
ilości wychowanków i oni na przestrzeni wakacji się pojawili. Radny zapytał, czy Zarząd 
wprowadził ostatecznie zmianę do arkusza organizacji na podstawie której można by to 
zatrudnienie pracownikom MDK-u przywrócić? Pan Starosta odpowiedział, że nie obiecywał 
Dyrektorowi, ani żadnemu z nauczycieli, że jak będzie duży nabór to zwiększymy godziny. 
Obecnie MDK działa według zmniejszonych godzin. Pan Starosta powiedział, że Zarząd nie 
jest w stanie dowiedzieć się od Pana Dyrektora jak przebiega rekrutacja w tej instytucji. Pan 
Starosta powiedział, że współpraca z MDK jest słaba, część informacji nie dociera, albo 
składane są pisma z których niewiele wynika. Narazie podjęta jest decyzja o nie zwiększaniu 
godzin w MDK-u. Pan Starosta poinformował radnych również o tym, że wpłynęła 
pozytywna opinia Kuratora Oświaty odnośnie zamiaru likwidacji MDK-u i zostanie ona 
przesłana radnym do wiadomości. Radny Piotr Pośpiech zapytał kiedy Kurator wydał opinię, 
oraz kiedy ona wpłynęła do Starostwa. Pan Starosta odpowiedział, że dokładnie nie pamięta, 
którego dnia wpłynęła ta opinia. Jest ona zaadresowana do Starosty Kluczborskiego, zostanie 
radnym przesłana  w najbliższym czasie.  Radny Piotr Pośpiech powiedział, że w temacie 
MDK-u nic się nie zadzieje, Zarząd czeka na likwidację "zachłyśnięty" perspektywą 
współpracy z KDK w Kluczborku. Radny powiedział, że ze sprawozdania wynika również, że 
Zarząd zgodził się na nowe meble dla wicedyrektora oraz stojaki na rowery w innej jednostce, 
więc „jedni mogą inni nie". Głos zabrał Członek Zarządu, który powiedział, że każda sprawa 
jest inna, są inne sytuacje. Następnie głos zabrał Wicestarosta Pan Lesław Czernik, który 
powiedział, że jeśli chodzi o zakup stojaków do jednej ze szkół to należało wypełnić zalecenie 
z kontroli  Sanepidu. Stojaki, które były do tej pory nie spełniały wymagań. Było ich za mało 
i były w złym stanie technicznym. Jeśli chodzi o MDK to Zarząd czekał na listy od Pana 
Dyrektora z chętnymi do udziału w zajęciach. Te listy jednak nie dotarły, stąd wynikała 
konieczność przeprowadzenia kontroli, która odbyła się w zeszłym tygodniu. Wobec braku 
innych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem sprawozdania  
z działalności Zarządu Powiatu za okres od 11.09.2020 r. do 01.10.2020 r.: 
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Wyniki imienne:  
ZA (10)  
Maciej Sitek, Andrzej Olech, Artur Nowak, Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, Lesław Czernik, 
Wojciech Smolnik, Mariusz Pieńkowski, Jarosław Przybył, Zdzisław Pelc  
PRZECIW (1)  
Piotr Pośpiech  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)  
Marcin Michalski, Jakub Goliński, Damian Buła, Magdalena Durecka, Teresa Wróbel, Celina 
Zając  
NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2)  
Andrzej Butra, Przemysław Panicz 
 

Do punktu 4 porządku obrad 
W punkcie wolne wnioski głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który odniósł się do informacji  
o przekształceniu kluczborskiego szpitala w covidowy. Radny zapytał ilu już dowieziono 
chorych pacjentów do szpitala od momentu jego przekształcenia? Głos zabrał Pan Starosta, 
który powiedział, że covidowy oddział został uruchomiony we wtorek tj. 27.10.2020 r. 
Obecnie jest 30stu pacjentów z koronawirusem, w tym 1/3 to pacjenci z naszego Powiatu. Jak 
każdy widzi codziennie można zaobserwować w Polsce wzrost liczby zakażonych osób. 
Szpital powiatowy został przekształcony na covidowy w związku z nakazem Wojewody 
Opolskiego, który nakazał przygotować 80 miejsc dla pacjentów z koronawirusem. Była to 
decyzja Wojewody i mówienie o tym, że Starosta mógł się na to nie zgodzić jej nie poważne. 
Obowiązuje pewna hierarchia. Rząd prowadzi walkę z pandemią i ma określoną strategię. 
Można się z nią nie zgadzać, jednak jeśli Wojewoda wydaje polecenie to można narzekać 
albo działać. Czas przygotowania kluczborskiego szpitala na covidowy był ciężkim czasem. 
Organizacja, sprzęt, ale przede wszystkim zabezpieczenie kadry medycznej. Realia walki  
z pandemią powodują to, że kady medycznej jest mało. Sytuacja w ochronie zdrowia jest 
krytyczna i każdy to widzi. Pan Starosta podziękował całej kadrze medycznej, pielęgniarkom, 
oraz wszystkim pracownikom szpitala za to, że trwają na posterunku i walczą. Następnie 
radny Piotr Pośpiech zapytał, ile mamy respiratorów w szpitalu? i ile jest pełnych stanowisk 
dla osób ze wspomaganiem oddychania? oraz czy mamy zabezpieczenie na pełne 80 łóżek? 
Pan Starosta odpowiedział, że jest 9 respiratorów a 5 ma dojechać z agencji rezerw 
materiałowych. Odnośnie pełnych łóżek ze wspomaganiem, tą informację Pan Starosta 
przekaże po konsultacji z Zarządem szpitala. Co do łóżek to logistycznie jest ich 
przygotowanych 80. Przy tej kadrze lekarskiej, która teraz jest, szpital nie przyjmie więcej niż 
40 pacjentów. Nie było możliwości zrobienia oddziału covidowego w budynku po 
ginekologii, ponieważ jest jedna izba przyjęć. Biorąc pod uwagę całą bazę lokalową, 
medyczną należało podjąć decyzję o tym, że cały szpital zostanie przekształcony i trzeba było 
się do decyzji Wojewody dostosować. Obecnie nie było też możliwości, by powstał oddział 
covidowy w Vital Medic w związku z brakiem lekarzy. W wielu szpitalach nie tylko 
powiatowych lekarzy odmówili pracy na oddziałach dla chorych z koronawirusem. Taka 
sytuacja miała miejsce np. w Namysłowie. Pan Starosta powiedział, że pewne działania 
związane z przygotowaniem się do drugiej fali epidemii należało podjąć wcześniej. 
Zrozumiałe w tej sytuacji jest rozgoryczenie mieszkańców, ale taka strategia została przez 
Rząd przyjęta. Oddział kardiologi, który mieści się w Kluczborku a podlega pod inną spółkę, 
również dostał nakaz przekształcenia się w oddział covidowy. Będzie tam 21 łóżek dla 
pacjentów kardiologicznych z covidem. Przykro jest czytać na portalach społecznościowych 
wiadomości, gdy ktoś pisze, że szpital kluczborski przekształcił się  
w covidowy, bo tonie w długach. W tym kraju samorządy na ochronie zdrowia na pewno nie 
zarabiały i nie zarabiają. Kolejno głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że skoro 
kadrowo jesteśmy w stanie zabezpieczyć 40 łóżek, z czego 30 już jest zapełnionych to zgoda 
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na 80 łóżek jest trochę ryzykowna, bo tych pacjentów dowiozą. Radny powiedział, że te 40 
łóżek mogło znajdować się w budynku ginekologii, tam zawsze była osobna izba przyjęć. 
Odnośnie kardiologii było to wiadome, że w ramach jednego budynku tak się stanie. Radny 
Piotr Pośpiech zapytał, czy te 21 łóżek na kardiologii wchodzi w skład tych 80? Jakie kroki 
zostaną podjęte w celu zabezpieczenia kadry medycznej. Wojewoda musi jak każdy organ 
wydawać decyzje możliwe do wykonania. Co ze sprzętem i kadrą medyczną w przypadku 
dowiezienia większej liczby pacjentów? oraz gdzie będą kierowani pacjenci z naszego 
powiatu z innymi schorzeniami, bez covida? oraz jakie pieniądze z tego tytułu trafią do 
szpitala z NFZ? Pan Starosta odpowiedział, że odnośnie pieniędzy to w tej chwili nie ma 
żadnej informacji z NFZ-u. Nie ma żadnej informacji jak to wszystko będzie finansowane. 
Odnośnie łóżek to 21 łóżek kardiologii jest osobno, po za tymi 80. Odnośnie budynku 
ginekologii nie było takiej możliwości, by zadysponować tam cały personel medyczny.  
Na przygotowanie szpitala było tylko 8 dni. Obecnie szpital pod względem kadry 
przygotowany jest na 40 pacjentów, a logistycznie na 80 łóżek. Jeśli zostanie skierowana do 
nas kadra medyczna to liczba dostępnych łóżek dla pacjentów będzie większa. W momencie 
podejmowania decyzji przez Wojewodę szpital kluczborski był w stanie zapewnić opiekę 
przy 80 łóżkach. Jednak nie wszyscy zdecydowali się pracować na przy pacjentach  
z koronawirusem. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że z wypowiedzi Pana Starosty wynika, 
że część personelu odmówiła pracy przy pacjentach z koronawirusem. Radny powiedział, że 
pacjenci trafią do szpitala w Kluczborku, bo system pokaże wolne łóżka. Pan Starosta 
powiedział, że sytuacja jest bardzo dynamiczna, obecnie szpital nie przyjmie więcej niż 40 
pacjentów. Radny Piotr Pośpiech zapytał, czy są czynne jakieś poranie specjalistyczne i gdzie 
będą kierowani pacjenci z innymi schorzeniami? Pan Starosta odpowiedział, że bez zmian 
funkcjonuje nocna i świąteczna pomoc medyczna, gabinety rehabilitacji dla dorosłych i dzieci 
oraz ZOL w Wołczynie. Wszystkie niezbędne informacje znajdują się również na stronie 
szpitala. Następnie pacjenci z innymi schorzeniami będą kierowani do szpitala w Oleśnie, 
Brzegu, Kępnie, Oławie i Opolu.  Pan Starosta powiedział, że życzyłby sobie innych 
rozwiązań. Jednak sytuacja, która jest obecnie wymusza takie działania. Można się z tym nie 
zgadzać, walczyć z Wojewodą, jednak nic z tego dobrego by nie wyszło.  Należy w miarę 
możliwości dbać o siebie, nosić maseczki, przestrzegać obostrzeń. Kolejno głos zabrał 
wicestarosta Pan Lesław Czernik, który powiedział, że odbyło się spotkanie  
z przedstawicielami gmin w powiecie kluczborskim w momencie pozyskania informacji  
o nakazie przekształcenia szpitala. Przedstawiciele Gmin zostali poinformowani o sytuacji 
oraz zwrócono się do nich o wsparcie. Została od tego momentu wykonana olbrzymia praca.  
  
 

Do punktu 5 porządku obrad  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
za udział w obradach i o godz. 14:55 zamknął XXII Sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  
Na tym protokół zakończono. 
 

 
                                                                  Przewodniczący Rady Powiatu 

                                                        w Kluczborku  
                                                         Andrzej Olech 

 
 

 
 
 Protokołowała: 
Małgorzata Gulanowska 

 


